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2011D49476 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

1 
Wat is de verdeling tussen personeelskosten, werkingskosten en 
investeringen? Wat is hierbij volgens u de ideale verdeling? 

2 
Wat is de gemiddelde leeftijd van het militaire personeel? 

3 
Is het mogelijk de Kamer informatie te sturen die het mogelijk maakt de 
begroting 2012 met de begroting 2011 te vergelijken, aangezien dit door 
de veranderde begrotingsstructuur voor een aantal posten niet mogelijk 
is? 

4 
Wat verstaat u precies onder programma-uitgaven in de nieuwe begro-
tingsopzet? Kunt u enkele voorbeelden geven van posten die nu als 
«programma-uitgaven» worden beschouwd? 

5 
Kunt u inzichtelijk maken hoeveel er bespaard is op de posten «staven» uit 
de begroting van 2011? 

6 
Hoe staat het met de uitvoering van de motie Ten Broeke/Knops over 
verruiming van de HGIS (Homogene Groep Internationale 
Samenwerking)-afspraken, nu de evaluatie van de missie in Uruzgan 
gepresenteerd is? 

7 
Kan voor de beleidsartikelen 20, 21, 22, 23, 24, 25 en 26 middels een tabel 
per beleidsartikel inzichtelijk worden gemaakt hoe de uitgaven van 2012 
zich verhouden tot de uitgaven van 2011, zodat deze met elkaar kunnen 
worden vergeleken? 

8 
Kan per beleidsartikel inzichtelijk worden gemaakt welke verschuivingen 
er hebben plaatsgevonden tussen de verschillende posten die zijn 
opgenomen in de tabellen? 

9 
Kunt u toelichten in hoeverre het overleg met het Ministerie van Financiën 
en de Algemene Rekenkamer is gevorderd met betrekking tot het 
opnemen van de bezuinigingen als gevolg van de beleidsbrief in de 
begroting? 

10 
Waar vindt de Kamer in de begroting voor 2012 de toegezegde bondige 
rapportage over de stand van zaken rond de bezuinigingen? 

11 
Welke taken moet Defensie afstoten op 1) nationaal niveau, 2) Europees 
niveau, 3) in Navo samenwerkingsverband, om ondanks de druk van de 
bezuinigingen toch het ambitieniveau «Veelzijdig Inzetbaar» waar te 
maken? 
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12 
Kunt u het deel van de bezuinigingen dat samenhangt met de interne 
problematiek bij Defensie, te weten 173 miljoen euro voor 2012, 
uitsplitsen in kostenposten? Zo nee, waarom niet? 

13 
Kunt u een overzicht per 1 oktober 2011 geven van het aantal hoge 
officieren bij Defensie, dat wil zeggen 1) het aantal admiraals, luitenant-
admiraals, vice-admiraals, schouts-bij-nacht en commandeurs en 
kapiteins ter zee bij de CZSK en in staffuncties; 2) het aantal generaals, 
luitenant-generaals, generaal-majoors, brigade-generaals en kolonels bij 
het CLAS en in staffuncties; 3) het aantal generaals, luitenant-generaals, 
generaal-majoors, commodores en kolonels bij de CLSK en in staffuncties; 
4) het aantal luitenant-generaals, generaal-majoors, brigade generaals en 
kolonels bij de KMAR en in staffuncties? 

14 
Welk deel van de uitgaven dat het ministerie van EL&I doet aan kennis en 
onderzoeksuitgaven komt ten bate van Defensie? Welk bedrag wordt in 
totaal uitgegeven aan kennis en onderzoek bij Defensie? Welk deel van dit 
totaalbedrag is bestemd voor TNO? 

15 
Hoeveel loopbaanbegeleiders zijn er momenteel werkzaam bij Defensie in 
totaal, en hoeveel per krijgsmachtdeel? Is dit aantal voldoende om alle 
mensen die gedwongen de organisatie moeten verlaten te ondersteunen? 

16 
Welke bedragen werden/worden uitgegeven aan een sociaal veilige werk 
en leefomgeving voor de jaren 2011, 2012, 2013, 2014, 2015, 2016? 

17 
Hoeveel medewerkers werken er momenteel bij de Bestuursstaf (burger-
personeel, militair personeel, externe inhuur)? Hoeveel medewerkers 
(burgerpersoneel, militair personeel, externe inhuur) heeft de Bestuursstaf 
in 2012, 2013, 2014, 2015, 2016? 

18 
Welk percentage van het Defensiepersoneel bestaat bij het begin van het 
komende begrotingsjaar (2012) uit militairen en wat zal dat percentage 
zijn aan het eind van dat begrotingsjaar? 

19 
Wanneer zullen de personeelsdossiers binnen de Defensieorganisatie 
allen betrouwbaar en volledig zijn? 

20 
Heeft al het personeel dat langer dan een jaar bij de Defensieorganisatie 
werkt een functioneringsgesprek gehad? Zijn de gegevens hiervan 
opgenomen in het personeelsdossier? Zo nee, wanneer zal dit wel het 
geval zijn? 

21 
Kunt u zoveel mogelijk de aansluiting tussen de budgetten uit 2010 en 
2011 en de herverdeelde budgetten vanaf 2012 inzichtelijk maken? 

22 
De defensieorganisatie werkt met operationele doelstellingen die niet of 
nauwelijks te meten zijn. In hoeverre beperkt dit het zicht op het lerend 
vermogen van de organisatie? 

2



23 
Zou het mogelijk zijn om naast de algemene, niet-meetbare doelstellingen 
ook meetbare doelstellingen op te nemen. Zo ja, welke? Zo nee waarom 
niet? 

24 
Waarom bevat de bijlage bij de begroting over de numerus fixus wel een 
duidelijke kwalitatieve en kwantitatieve uitsplitsing van de toekomstige 
formatie, maar voorziet het kader niet in een overzicht of een referentie-
kader met betrekking tot de gewenste leeftijdsopbouw van de toekom-
stige defensieorganisatie? Wordt dit overwogen? Zo ja, wanneer is dat 
referentiekader beschikbaar? Zo nee, op welke andere wijze wordt 
invulling gegeven aan het realiseren van de gewenste leeftijdsopbouw? 

25 
Welke personele inspanning leveren de onderdelen bij het doorvoeren 
van de reorganisatie? Zijn hier kosten voor begroot? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, waar zijn deze kosten zichtbaar gemaakt in de begroting? 

26 
Kunt u toelichten of de veronderstelling klopt dat de apparaatsuitgaven op 
de beleidsartikelen 20 tot en met 26 voor 100% juridisch verplicht zijn? Zo 
niet, kunt u uiteenzetten welke flexibiliteit daar is? 

27 
Waarom is de verwerking van de taakstelling en de verwerking van de 
moties over de beleidsbrief niet in een heldere overzichtstabel in de 
begroting zelf opgenomen? 

28 
Wat doet u om het gebruik van open source software te stimuleren? In 
welke gevallen kiest u (het ministerie) om open source software niet te 
gebruiken? Kunt u dat toelichten? 

29 
Is het waar dat het Amerikaanse ministerie van Defensie een website heeft 
geopend waar ontwikkelaars met open source software werken? Ziet u 
hier voordelen van? Zo ja welke? Waarom heeft u geen concrete plannen 
om een ontwikkelplatform op te zetten? 

30 
Welke bevoegdheden krijgt DEFCERT? Waarin verschillen GOVCERT van 
DEFCERT? Kunt u dat toelichten? 

31 
Waarom realiseert het CLAS pas vanaf 2013 substantiële besparingen in 
het operationele domein, terwijl sommige wapensystemen al per 9 mei 
2011 stilgezet zijn? 

32 
Waarom realiseert het CLSK pas vanaf 2013 substantiële besparingen in 
het operationele domein, terwijl sommige wapensystemen al per 9 mei 
2011 stilgezet zijn, zoals de Cougars? Worden in 2012 al besparingen 
ingeboekt op de vlieguren van af te stoten F-16’s, brandstofverbruik, 
landingsgeld, etc.? (Internetbijlage) 

33 
Waarom levert de uitvoering van de motie Hernandez (32 733, nr. 17) 
inzake de reductie van dienstauto’s pas vanaf 2014 besparingen op? 
(Internetbijlage begroting) 
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34 
Waarom wordt op de begroting van de Defensie Materieel Organisatie 
(DMO) van 2011 naar 2016 slechts 40 miljoen euro bespaard op een 
budget van circa 2 miljard euro en een totaal van bezuinigingen en 
herschikkingen ter grootte van 1 miljard euro? Is de DMO niet bij uitstek 
een ondersteunend onderdeel van Defensie, waarvan bovendien 
onderdelen worden herverdeeld naar de OPCO’s? Waar zijn de bespa-
ringen die dit zou moeten opleveren terug te vinden in de begroting? 
(Internetbijlage) 

35 
Is uw verantwoordelijkheid beperkt tot de organisatorische kant van de 
beleidsartikelen? 

36 
Waarom is er geen expliciete omschrijving van uw verantwoordelijkheid 
opgenomen ten aanzien van de in te zetten processen als gevolg van de 
beleidsbrief? 

37 
Kunt u aangeven welke gevolgen het doorvoeren van de uitgangspunten 
van «verantwoord begroten» in de begroting 2013 zal hebben voor de 
doelstellingen en indicatoren ten opzichte van de nu voorliggende 
begroting? 

38 
Wat verstaat u precies onder programma-uitgaven in de nieuwe begro-
tingsopzet? Kunt u enkele voorbeelden geven van posten die nu als 
«programma-uitgaven» worden beschouwd? 

39 
Waarom is er geen aansluitingstabel 2010/2011 met 2012 en latere jaren 
opgenomen? 

40 
U stelt dat de Kamer een indeling naar organisatieonderdelen bij Defensie 
wenselijk acht;, Kunt u toelichten of u deze indeling onderschrijft of dat u 
op grond van «Verantwoord begroten» een andere indeling wenselijker 
acht? 

41 
Kunt u uiteenzetten welke gevolgen het doorvoeren van de uitgangs-
punten van «verantwoord begroten» in de begroting 2013 zal hebben voor 
de doelstellingen en indicatoren ten opzichte van de nu voorliggende 
begroting? 

42 
Waarom wordt bij het Commando Dienstencentra (CDC) geen reductie 
van 30% gehaald terwijl, dit een volledig ondersteunend onderdeel van de 
defensieorganisatie is? Hoe verhoudt zich dit de motie Knops (32 500 X, 
nr. 35)? (Internetbijlage) 

43 
Zijn de posten die onder de HGIS vallen (crisisbeheersingsoperaties, 
contributies aan NAVO en EU) gelijk aan voorgaande jaren? Zo nee, waar 
zitten de verschillen? 

4



44 
Wat zijn de besparingen in geld en administratieve lasten van het 
opknippen dit jaar van de Defensiebegroting in de begroting zelf en een 
afzonderlijk boekwerkje met internetbijlagen? 

45 
Waarom is de verwerking van de taakstelling en de verwerking van de 
moties over de beleidsbrief niet in een heldere overzichtstabel in de 
begroting zelf opgenomen? 

46 
Is het mogelijk binnen een beleidsartikel, bijvoorbeeld artikel 21 
Commando Zeestrijdkrachten, onderscheid te maken in posten die vallen 
onder «comply» dan wel «explain»? Zo nee, waarom niet? Zo ja, waarom 
wordt dit onderscheid niet gemaakt? 

47 
Kunt u een overzicht geven van de criteria op basis waarvan de artikelen 
ingedeeld zijn in de categorieën «comply» dan wel «explain»? 

48 
Gesteld wordt dat «de defensiebegroting in algemene zin afwijkt van de 
begrotingen van andere beleidsdepartementen» Wat betekent dit voor de 
toepasbaarheid van het programma «verantwoord begroten»? 

49 
In hoeverre speelt het ontbreken van meetbare doelstellingen een rol bij 
het gericht coachen en opleiden van afzonderlijke eenheden of 
medewerkers? 

50 
Hoe gaat u de bureaucratische druk terugdringen? 

51 
Hoe groot zijn de tekorten aan personeel dat deskundig is op de gebieden 
van de inrichting van de kaders van financieel en materieel beheer? Wat 
zijn de gevolgen van deze tekorten? 

52 
Op welke wijze wordt bij het project MALE UAV de genoemde innovatie 
concreet ingevuld? Op welke wijze wordt invulling gegeven aan 
«sensoren» als één van de zes prioritaire technologiegebieden uit de DIS? 
Hoe wordt omgegaan met de inbreng vanuit het Nederlandse bedrijfs-
leven en de kennisinstellingen? 

53 
Hoe wordt in de plannen voorzien dat bij het afstoten van werk en/of het 
aangaan van publiek-private samenwerkingscontracten (PPS) de kennis 
voor Nederland behouden blijft en dit niet evenals het werk naar het 
buitenland wegvloeit? 

54 
Hoe ver is Defensie momenteel met het verwerven van de MALE UAV? 
Weet u al welk type wordt aangeschaft? 

55 
Op pagina 12 wordt gesteld dat Defensie voor 173 miljoen euro bezuinigt 
«als gevolg van interne problematiek», terwijl op pagina 20 wordt gesteld 
dat er «binnen de defensiebegroting de komende jaren 175 miljoen euro 
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moet worden bezuinigd en herschikt om de financiële huishouding op 
orde te krijgen». Kunt u het verschil tussen deze bedragen uitleggen? 

56 
Welke maatregelen uit de beleidsbrief krijgen in 2012 hun beslag? 

57 
Is de budgettaire dekking in de vorm van het investeringsbudget in lijn 
met het dictum van de moties ingediend bij het WGO beleidsbrief op 
6 juni 2011? Hoeveel wordt gedekt uit het investeringsbudget? Is hierdoor 
het investeringsbudget in 2012 en verder hoger of lager dan voorzien bij 
de begrotingsbehandeling in 2010? 

58 
Wat zijn de vullingspercentages van de operationele eenheden in 2012? 
Wat waren deze in 2011? 

59 
Kunt u een overzicht geven van de kosten die per materieelsysteem 
worden gemaakt voor het verkoopgereed maken van deze systemen? 
Kunnen de kosten in ieder geval worden uitgesplitst in de posten 
«onderhoud» en «cursussen/trainingen»? 

60 
Waarom staan er (in de internetbijlage) vanaf 2013 geen uitgaven vermeld 
voor het «Maatschappelijk werk aan veteranen (Stichting de Basis)? 

61 
Waarom neemt de subsidie voor de Stichting Homosexuelen en Krijgs-
macht tussen 2011 (90 000 euro) en 2012 (10 000 euro) sterk af? 
(Internetbijlage) 

62 
Kunt u uiteenzetten uit welk deel van het investeringsbudget de door de 
Tweede Kamer per motie aangenomen wijzigingen van de beleidsbrief 
worden bekostigd? Wordt een deel van het geld gevonden in de verdere 
concentratie van infrastructuur en het afzien van nieuwbouw? Zo ja, om 
hoeveel geld gaat het? Zo nee, waarom niet? 

63 
Kunt u aangeven waarom de begroting vermeldt dat de dekking voor de 
moties die door de Tweede Kamer zijn aangenomen bestaat uit het 
investeringsbudget, terwijl tijdens het debat juist werd aangegeven dat de 
dekking uit voornamelijk infra zou komen? 

64 
Kunt u precies aangeven voor welke intensiveringen nog geen investe-
ringsbudget was vrijgemaakt en die gefinancierd kunnen worden zodra de 
verkoopopbrengsten van overtollig grootmaterieel wordt gerealiseerd? 
Gaat het bij deze intensiveringen om incidentele kosten? 

65 
Op welk bedrag zijn de verkoopopbrengsten voor overtollig materieel 
begroot vanaf 2012 en verder? 

66 
Als er over een jaar pas meer inzicht is in de inrichting van de defensieon-
derdelen, op basis van welke criteria is de numerus fixus dan ingevuld? 
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67 
Kunt u nader toelichten welke stappen ten aanzien van de invulling van de 
numerus fixus worden bedoeld en hoe hier invulling aan is gegeven? 

68 
Op basis van welke criteria zal de numerus fixus over een jaar worden 
geëvalueerd? 

69 
Hoeveel (aantal maanden) daalt de gemiddelde leeftijd van het personeel 
bij Defensie na invoering van de numerus fixus? 

70 
Kunt u een overzicht geven van de leeftijdsopbouw van het personeel van 
Defensie, uitgesplitst in burgerpersoneel en militair personeel, van voor 
en na de doorvoering van de numerus fixus, dus voor de jaren 2011, 2012, 
2013, 2014, 2015, 2016? 

71 
Waarom wordt gesproken van «richtlijnen» ten aanzien van de invulling 
van de numerus fixus? In welke mate mag er per defensieonderdeel 
afgeweken worden van deze richtlijn en wat zijn hier eventueel de 
gevolgen van? 

72 
Kunt u inschatten wanneer de UAV’s boven Nederland kunnen vliegen? 
Waarom duurt regelgeving hieromtrent zo lang? 

73 
Kunt u specifieker inschatten of de in de beleidsbrief opgenomen 
intensiveringen, die afhankelijk zijn van de doorgang van verkoopop-
brengsten van overtollig defensiematerieel, op termijn doorgang zullen 
vinden? 

74 
De intensiveringen worden betaald uit de inkomsten van de verkoop van 
overtollig materieel. In hoeverre is dit slechts een «sigaar uit eigen doos»? 
Wordt met deze afspraak het Defensiebudget de facto niet extra gekort? 
Wat gebeurt er als deze niet of te laat worden ontvangen? 

75 
Waarom kunnen de in de beleidsbrief opgenomen intensiveringen, 
waarvoor voorafgaand aan de beleidsbrief nog geen investeringsbudget 
was vrijgemaakt, alleen doorgang vinden als de verkoopopbrengsten van 
overtollig grootmaterieel worden gerealiseerd en deze niet nodig zijn om 
tegenvallers te dekken? Bent u eventueel bereid om andere intensive-
ringen, waarvoor vóór de beleidsbrief al investeringsbudget was 
vrijgemaakt, plaats te laten maken voor intensiveringen uit de 
beleidsbrief? 

76 
Gesteld wordt dat voor 2012 en 2013 geen opbrengsten van internationale 
samenwerking en verkoop van overtollig materieel worden voorzien. 
Betekent dit dat er in die jaren geen investeringsruimte is voor de 
intensiveringen uit de beleidsbrief, nu u als uitgangspunt hanteert dat 
deze alleen doorgang kunnen vinden als de verkoopopbrengsten van 
overtollig grootmaterieel worden gerealiseerd? 
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77 
Kunt u aangeven wanneer de internationale samenwerkingsagenda wordt 
verwacht? Wordt deze samenwerkingsagenda pas opgeleverd zodra er 
serieuze gesprekken met alle potentiële partnerlanden zijn gevoerd, of 
wanneer er al plannen zijn met één of enkele landen? 

78 
Wat is de voortgang op het uitwerken van initiatieven voor internationale 
samenwerking? Welke initiatieven zijn dit? 

79 
Wat verstaat u onder «smart defence»? Hoeveel denkt u hiermee op de 
lange termijn te kunnen besparen? 

80 
Hoe groot zijn de tekorten in de schaarstecategorieën personeel, 
waaronder technisch en medisch personeel, op dit moment en hoe groot 
zullen deze tekorten in 2012 zijn? Wanneer zullen deze tekorten zijn 
opgelost? 

81 
Kunt u een «Plan van aanpak Europese samenwerking» naar de Kamer 
sturen waarin duidelijk wordt gemaakt met welke landen u van plan bent 
samen te werken op het beleidsterrein Defensie, hoe deze samenwerking 
er uit zal zien (ten aanzien van welke materieelsystemen), en op welke 
termijn deze tot stand komt? 

82 
Welke mogelijkheden ziet u voor coördinatie van de bezuinigingen van de 
verschillende lidstaten op het beleidsterrein Defensie tussen de EU en de 
NAVO? Bent u voornemens u in te zetten voor betere coördinatie door de 
EU en de NAVO van deze bezuinigingen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op 
welke wijze? 

83 
Ten aanzien van welke materieelsystemen wordt er door Nederland in 
NAVO verband ingezet op pooling and sharing met andere lidstaten? 
Welke concrete voorstellen liggen hiertoe momenteel op tafel, en met 
welke landen? 

84 
Kunt u aangeven welke projecten die in 2010 en 2011 werden uitgevoerd 
in het kader van het diversiteitsbeleid, in 2012 niet meer worden uitge-
voerd? Kunt u per project aangeven wat hier de gevolgen van zijn, 
beleidsmatig en qua kosten? 

85 
Wat zijn de financiële gevolgen van het niet langer uitvoeren van het 
diversiteitsbeleid? Kunt u in een overzicht zowel de kosten als de 
opbrengsten hiervan vermelden? 

86 
Welke maatregelen zijn, met het oog op outsourcing, getroffen om er voor 
te zorgen dat gekwalificeerd personeel wordt doorgeleid naar toekomstige 
civiele partnerbedrijven van Defensie? 

87 
Kunt u een overzicht geven van de projecten en/of maatregelen die in 
2013 en 2014 zullen worden uitgevoerd in het kader van het diversiteits-
beleid? 
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88 
Kunt u nader ingaan op de voortgang en de mogelijkheden voor verdere 
maritieme samenwerking met Duitsland? 

89 
In welk stadium bevindt zich het voornemen om op opleidingsgebied 
samen te werken met andere landen? Op welke opleidingen heeft de 
voorgenomen samenwerking betrekking? 

90 
Wanneer treedt Nederland toe tot de landen van de Letter of Intent 
(Duitsland, Verenigd Koninkrijk, Frankrijk, Italië, Spanje en Zweden)? 

91 
Kunt u een overzicht geven van de aantallen burger- en militair personeel 
die in 2011: 1) zijn geholpen van werk naar werk en 2) op eigen initiatief 
de defensieorganisatie hebben verlaten? Kunt u in ditzelfde overzicht 
inzichtelijk maken hoe deze getallen zich verhouden tot de betreffende 
aantallen in 2010? 

92 
Kunt u per krijgsmachtdeel en in een matrix voor de jaren 2011, 2012, 
2013, 2014, 2015, 2016 uiteenzetten; 
– hoeveel VTE militair-, burger en extern personeel gewenst is om de 

eenheid optimaal te doen functioneren na doorvoering van de 
bezuinigingen? 

– hoeveel VTE militair, burger en extern personeel in de genoemde jaren 
daadwerkelijk beschikbaar was/ naar verwachting zal zijn? 

93 
Uit hoeveel mannen en uit hoeveel vrouwen bestaat 1) het burgerper-
soneel en 2) het militaire personeel van de defensieorganisatie en wat is 
daarmee het percentage vrouwelijke burgers dan wel militairen in de 
organisatie? Kunt u deze aantallen weergeven in een overzicht voor de 
jaren 2011, 2012, 2013, 2014, 2015, 2016? 

94 
Kunt u zowel voor het burgerpersoneel als het militair personeel, per 
schaal respectievelijk rang, aangeven met welke percentage de omvang 
van de formatie daalt na de reorganisatie? 

95 
Wat is het aandeel vrouwelijke leidinggevenden vanaf salarisschaal 15 ten 
opzichte van het aandeel mannelijke in de jaren 2011, 2012, 2013, 2014, 
2015, 2016? 

96 
Hoeveel geestelijk verzorgers zijn er momenteel (oktober 2011) in dienst 
bij Defensie? 

97 
Hoeveel geestelijk verzorgers zijn er momenteel beschikbaar (oktober 
2011) per uitzendende instantie? 

98 
Kunt u een overzicht geven van het aantal geestelijk verzorgers dat in 
dienst was/is van Defensie voor de jaren 2008, 2009, 2010, 2011? 

99 
Wat zijn de totale kosten voor de geestelijke verzorging in 2012? Hoe hoog 
waren deze kosten in 2008, 2009, 2010, 2011? 
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100 
Op welke termijn volgt de toedeling per defensieonderdeel ten aanzien 
van de topfunctionarissen (militair en burger)? 

101 
Gemeld wordt dat voortgang is geboekt bij het certificeren van oplei-
dingen, met name op het niveau van het MBO. Met welke andere 
opleidingen is inmiddels een start gemaakt met de certificering daarvan? 

102 
In hoeverre is de nadruk op het volbrengen van de personele taakstelling 
in 2014 en 2015 van invloed op het behoud van personeel met «kwaliteit»? 
Deelt u de mening dat het personeel zo snel mogelijk duidelijkheid dient 
te hebben over zijn of haar «toekomst bij Defensie»? Wanneer kan deze 
duidelijkheid geboden worden? 

103 
Gesteld wordt dat de handhaving van integriteit wordt aangescherpt. Kunt 
u uiteenzetten op welke wijze dit vorm krijgt? 

104 
Gesteld wordt dat het stelsel van integriteitszorg door vereenvoudiging en 
actualisering kan worden toegesneden op omstandigheden binnen de 
organisatie. Kunt u uiteenzetten waarop het stelsel van integriteitszorg nu 
is toegesneden? 

105 
In hoeverre zijn (delen van) de primaire processen gevrijwaard van een 
sourcingstoets? Deelt u de mening dat het primaire proces van Defensie 
niet kan worden gesourced? 

106 
In 2011 zijn diverse sourcing-toetsen uitgevoerd en is besloten deze 
diensten in aanmerking te laten komen voor uitbesteding en samen-
werking het betreft o.a. ICT-diensten. Hoe worden veiligheid en privacy 
gewaarborgd in aanbesteding? 

107 
Kunt u al eerste schattingen maken over de totale opbrengst van de 
sourcing van ICT-diensten, catering en onderhoud? 

108 
Wanneer er sprake is van sourcing, wordt dan ook de overkoepelende 
organisatie van het CDC (of ander betreffend krijgsmachtdeel) evenredig 
verkleind? 

109 
Waarom zijn de opbrengsten van internationale samenwerking en de 
verkoop van materieel niet bekend voor 2012 en 2013, maar wel voor 
2014? Kunt u de opbrengsten van 2014 splitsen in opbrengsten van 
internationale samenwerking en opbrengsten van materieel? 

110 
Worden de opbrengsten uit internationale samenwerking en de verkoop 
van overtollig materieel opgepot tot 2014 en zijn er daarom geen 
opbrengsten vermeld voor de jaren 2012 en 2013? 

111 
Waarom zullen voor 2012 en 2013 geen opbrengsten van de verkoop van 
overtollig materieel worden voorzien? 
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112 
Wat is de raming voor de defensieuitgaven als percentage van het BNP in 
het jaar 2012 en de vier jaren erna? Welke positie zal Nederland daarmee 
innemen op de ranglijst van de NAVO als het gaat om de hoogte van de 
defensieuitgaven? 

113 
Stijgt de investeringsquote eerder als de reorganisatie sneller wordt 
uitgevoerd? 

114 
Hoe wordt gewaarborgd dat de investeringsquote de komende jaren niet 
de sluitpost wordt op de begroting? 

115 
Welke (personele) reducties worden bereikt door het vereenvoudigen van 
de rapportagesystemen? 

116 
In 2012 worden de benodigde besparingen gerealiseerd door het stilzetten 
van eenheden, een reductie van het vullingspercentage en een reorgani-
satie van het opleidingenveld. Het resterende bedrag wordt verkregen 
door de verlaging van de investeringsquote. Waarom wordt er in 2012 
weinig tot niets bespaard in spoor 1 en 2, terwijl u juist hier de nadruk van 
de bezuinigingen wilt leggen? 

117 
Waarom zullen de toekomstige opbrengsten van overtollig materieel 
worden aangewend voor intensiveringen? Heeft dit te maken met de 
gebleken onzekerheid van de inschattingen rondom de opbrengsten? 
Waarom wordt hier de begrotingssystematiek losgelaten dat inkomsten 
niet ingezet mogen worden voor uitgaven? Schept dit een precedent voor 
andere (onderdelen van) begrotingen? 

118 
U geeft aan dat de dekking voor de moties naar aanleiding van het 
notaoverleg over de beleidsbrief van € 13,7 wordt gevonden in de 
resterende prijsbijstelling, terwijl u op pagina 15 spreekt van zowel de 
prijsbijstelling als de investeringen. Kunt u aangeven waar het geld 
precies wordt gevonden? Wordt er rekening gehouden met de dekking die 
daarvoor in de moties voor is gevonden? 

119 
Wordt er bezuinigd op de post HGIS? 

120 
Waar bestaat de dekking voor de aangenomen moties in 2012 á 13,7 
miljoen euro precies uit? 

121 
Klopt het bedrag van 4,5 miljoen euro nog dat Defensie in 2012 van de 
Nederlandse reders zal ontvangen voor bescherming van koopvaardij-
schepen na de kabinetsreactie op het rapport van Adviescommissie 
gewapende particuliere beveiliging tegen piraterij van 7 oktober 2011? Zo 
nee, hoeveel zal Defensie ontvangen in 2012? 

122 
Waarom wordt er met inzetbaarheidsdoelstellingen gewerkt tot 2015, nu u 
zelf aangeeft dat het uw doel is om de krijgsmacht in 2014 weer volledig 
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op orde, gevuld en inzetbaar te laten zijn? Waarom wordt er vanaf 2014 
niet weer gewerkt met een officieel ambitieniveau? 

123 
Kunt u in een overzicht duidelijk maken dat alle begrotingsdoelstellingen 
in de programmering van de beleidsdoorlichtingen onderzocht worden? 

124 
Is de programmering van de beleidsdoorlichtingen getoetst door het 
Ministerie van Financiën en welke bevindingen zijn daarbij gedaan? 

125 
Kunt u nader ingaan op de vraag waarom u de Kamer niet informeert met 
een beleidsdoorlichting voor het thema «Mobiel Toezicht Veiligheid»? 
Welke beleidsontwikkelingen zorgen ervoor dat dit terrein in 2012 minder 
relevant is? 

126 
Wat zijn de criteria om tot keuzes te komen voor onderwerpen voor 
beleidsdoorlichting? 

127 
Hoe verhoudt zich het feit dat de verplichtingen en de uitgaven voor de 
artikelen 20 toten met 24 gelijk zijn, tot de budgetflexibiliteit die voor deze 
artikelen wordt vermeld? 

128 
Kunt u toelichten waarom het in de begroting 2012 nog niet mogelijk is de 
apparaatsuitgaven op beleidsartikel 20 inzichtelijk te maken? 

129 
Zijn op artikel 20 alleen budgetten intern verschoven of zijn er ook 
budgetten vanelders binnen de defensiebegroting overgeheveld met 
ingang van 2012 naar artikel 20? Zo ja, welke en wat is hiervoor de reden? 

130 
Kunt u toelichten welke uitgaven zijn bestemd voor de inhuur van de 
externen? 

131 
Waarom is er voor 2012 nog geen splitsing gemaakt van programma- en 
apparaatsuitgaven in artikel 20 inzet? Kunt u dit alsnog doen? 

132 
Zijn op artikel 20 alleen budgetten intern verschoven of zijn er ook 
budgetten van elders binnen de Defensiebegroting overgeheveld met 
ingang van 2012 naar artikel 20? Zo ja welke, en wat is hiervoor de reden? 

133 
Kunt u toelichten of de veronderstelling klopt dat de apparaatsuitgaven op 
de beleidsartikelen 20 tot en met 26 voor 100% juridisch verplicht zijn? Zo 
niet, kunt u uiteenzetten welke flexibiliteit daar is? 

134 
Waarom staan er vanaf 2014 geen uitgaven op de begroting van Defensie 
voor vrede en stabiliteit in Afrika? 

135 
Hoe verhoudt het bedrag van nul euro op de Defensiebegroting 2012 voor 
Unified Protector in Libië zich met het besluit deze missie te verlengen? 
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136 
Kunt u specifiek uiteenzetten waarom er een verschil zit tussen de raming 
voor 2012 voor de geïntegreerde politietrainingsmissie, die nu is 
bijgesteld naar 116,3 miljoen en het bedrag dat in de Rijksbegroting 
Defensie 2012 staat in beleidsartikel 20, namelijk 97 miljoen voor de 
geïntegreerde politiemissie? Waar bestaat dit verschil uit? 

137 
Is het waar dat de totale uitgaven aan crisisbeheersingsoperaties juridisch 
verplicht zijn, maar dat de voorziening crisisbeheersingsoperaties niet 
juridisch verplicht is? 

138 
Is het waar dat alle uitgaven contributies per definitie juridisch verplicht 
zijn? Zo nee, kunt u uiteenzetten hoeveel van de totale uitgaven aan 
contributies aan EU en NAVO juridisch verplicht zijn? 

139 
Uit welk onderdeel van artikel 20 worden de extra inspanningen voor 2012 
gefinancierd die u voorbereidt met als uitzicht de uitbreiding van de 
capaciteit naar 50 VPD’s, zoals gesteld in de kabinetsreactie op het rapport 
van Adviescommissie gewapende particuliere beveiliging tegen piraterij 
van 7 oktober 2011? Hoeveel budget zal er voor deze extra inspanningen 
nodig zijn? 

140 
Hoe verhouden zich de geraamde uitgaven en ontvangsten in het kader 
van VPD’s tot de bij brief van 7 oktober 2011 aangekondigde voorziene 
substantiële beleidsintensivering op het gebied van VPD’s? 

141 
Wat zijn de totale ontvangsten voor HGIS in 2012? 

142 
Is het bedrag van € 2,25 miljoen dat door het ministerie van Justitie en 
Veiligheid in samenwerking met de VNG in de Financiering Nationale Inzet 
Krijgsmacht (FNIK) vanaf 2012 jaarlijks beschikbaar is gesteld, voldoende 
om de geraamde kosten voor militaire bijstand of steunverlening door 
Defensie te dekken? Wie draait voor eventuele meerkosten op? 

143 
Wat wordt bedoeld met de «vaststelling van de mate van gereedheid» van 
de CZSK waar u verantwoordelijk voor bent, en met welke indicatoren kan 
deze mate van gereedheid gemeten worden? 

144 
Wat bedoelt u met «de omvang en samenstelling» van de CZSK en met 
welke indicatoren kan gemeten worden in hoeverre dit beleid 
functioneert? 

145 
Kunt u per krijgsmachtdeel aangeven of de hoeveelheden reserveonder-
delen op peil zijn en zo niet, op welke onderdelen zich tekortkomingen 
voordoen? 

146 
Kunt u verklaren waarom het budget van de Kustwacht in het Caribisch 
gebied vanaf 2012 flink stijgt? 
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147 
Waarom staan de programma-uitgaven voor 2010 en 2011 niet vermeld in 
de tabel? 

148 
Waarom worden er geen uitgaven gedaan p[ de posten «operationele 
eenheden» en «opleidingen» in de jaren 2012 tot 2016? 

149 
Waarom zijn er in 2010 en 2011 geen apparaatsuitgaven voor «Operati-
onele eenheden»? 

150 
Hoeveel van de 2 800 mariniers worden daadwerkelijk ingezet bij de inzet 
van de VPD’s? Welke rol spelen de ondersteunende mariniersbataljons in 
de strijd tegen piraterij? 

151 
Hoeveel kosten brengt de marinierscampagne op Aruba met zich mee in 
vergelijking met de CLAS compagnie in de West? 

152 
Wat wordt bedoeld met de «vaststelling van de mate van gereedheid» van 
het CLAS, waar u verantwoordelijk voor bent, en met welke indicatoren 
kan deze mate van gereedheid gemeten worden? 

153 
Wat wordt bedoeld met «de omvang en samenstelling» van het CLAS en 
met welke indicatoren kan gemeten worden in hoeverre de omvang en 
samenstelling van CLAS zijn zoals beoogd? 

154 
Kunt u toelichten welke beleidsdoorlichtingen betrekking hebben op de 
beleidsartikelen 22, 25 en 26? 

155 
Zijn in de planning van de beleidsdoorlichtingen de jaren 2012–2016 
bedoeld als start van de beleidsdoorlichting of kan de Kamer in die jaren 
ook de desbetreffende publicatie verwachten? 

156 
Kunt u uitgebreid uiteenzetten waaruit de post «overige exploitatie» van 
bijna € 117 miljoen bestaat? 

157 
Waarom staan de programma-uitgaven voor 2010 en 2011 niet vermeld in 
de tabel? 

158 
Waarom zijn de programma-uitgaven niet gespecificeerd in «operationele 
eenheden» en «opleidingen» van 2012 tot 2016? 

159 
Waardoor wordt de enorme daling in apparaatsuitgaven tussen 2011 en 
2012 precies veroorzaakt? 

160 
Waardoor dalen de apparaatsuitgaven voor operationele eenheden van 
2012 tot 2016? 
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161 
Welke kosten vallen onder de post «overige exploitatie» en waardoor 
dalen de uitgaven aan deze post? 

162 
Waarom staat de doelstelling van cybercapaciteiten nog niet bij de 
doelstellingen van de operationele commando’s, zoals de Landmacht? Zal 
de cybercapaciteit nog niet worden geïntroduceerd in 2012? 

163 
Wat wordt bedoeld met de «vaststelling van de vereiste mate van 
gereedheid» van het CLSK? Wat is de vereiste mate van gereedheid en 
met welke indicatoren kan gemeten worden in hoeverre het CLSK hier aan 
voldoet? 

164 
Wat wordt bedoeld met de «vaststelling van de omvang en de samen-
stelling» van het CLSK, waar u verantwoordelijk voor bent, en met welke 
indicatoren kan dit gemeten worden? 

165 
Kunt u uitgebreid uiteenzetten waaruit de post «overige exploitatie» van 
bijna € 145 miljoen bestaat? 

166 
Kunt u uitleggen waarom de begroting van de staf CLSK van 2011 naar 
2012 met bijna 75% gekort wordt? In hoeverre zitten kosten van de staf 
CLSK verborgen in de begroting van de operationele eenheden? 

167 
In hoeverre zijn er financiële of operationele consequenties verbonden 
aan het feit dat het derde kwartaal van 2012 geen Lynx meer beschikbaar 
is als maritieme helikopter? Zal er externe inhuur noodzakelijk zijn of 
beschikt Defensie over eigen mogelijke middelen, zoals bijvoorbeeld de 
Cougar helikopter? 

168 
Wat zijn de consequenties indien de NH-90 niet beschikbaar komt in 
januari 2013; het project heeft tenslotte al vaker vertraging opgelopen? Is 
extra vertraging te verwachten bij dit project en zijn er verhoogde kosten 
te verwachten? 

169 
Waarom blijft de AB 412-helikopter behouden bij het CLSK? Waarom 
wordt deze helikopter niet per direct uitgefaseerd en wordt hiermee een 
compleet logistieke keten opgeheven met alle bijkomende financiële 
voordelen? 

170 
Kunt u een toelichting geven op het functioneren van de ministeriële 
verantwoordelijkheid van drie ministers met betrekking tot beleidsartikel 
24, Commando Koninklijke Marechaussee? Hoe werkt dit in de praktijk ten 
aanzien van vragen rond operationele doelstelling, aansturing en beheer? 

171 
Waarom wordt in de begroting aangegeven dat de verantwoordelijkheid 
van het CKmar ligt bij drie ministers – DEF, VJ, IA? Is de minister van 
Defensie, zoals in eerdere begrotingen werd gesteld, niet meer uitsluitend 
verantwoordelijke minister? Waarom is hiervan afgeweken en wat 
betekent dit voor de aansturing en het beheer van de Kmar? 
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172 
Waarom zijn er in 2010 en 2011 geen apparaatsuitgaven voor de Operati-
onele eenheden vermeld? 

173 
Kan de tabel «Verdeling gelden naar taakvelden CKmar» worden 
aangevuld met de gegevens uit 2011? 

174 
Wat zal de nieuwe ketenlogistiek gaan opleveren? 

175 
Hoeveel medewerkers (burgerpersoneel, militair personeel, externe 
inhuur) heeft de DMO op 1 oktober 2011? Hoeveel medewerkers (burger-
personeel, militair personeel, externe inhuur) heeft de DMO in 2012, 2013, 
2014, 2015, 2016? 

176 
Kunt u uitgebreid uiteenzetten waaruit de post «overige exploitatie» van 
bijna € 100 miljoen bestaat? 

177 
Kunt u uitgebreid uiteenzetten waarom de Investeringen Defensiebreed 
van € 166 miljoen in 2011, stijgt naar € 186 in 2012 tot € 368 miljoen in 
2014 en wat deze post precies inhoudt? Waarom is hier sprake van een 
enorme stijging van investeringen? 

178 
Waarom dalen de uitgaven voor «Voorzien in nieuw materiaal» tussen 
2011 (980 419 000) en 2012 (844 862 000)? Waarom stijgen deze uitgaven 
tussen 2013 (863 778 000) en 2014 (1 011 492 000)? 

179 
Kan nader worden toegelicht waardoor de uitgaven aan de Staf DMO zo 
scherp dalen tussen 2011 (245 179 000) en 2012 (8 259 000)? Welke 
verschillende uitgaven worden niet gedaan? 

180 
Hoe kan het dat er in deze tabel ontvangsten van verkoopopbrengsten 
staan vermeld terwijl eerder in de begroting aangegeven wordt dat er 
geen opbrengsten uit materieel worden verwacht in de jaren 2012 en 
2013? 

181 
Is met de afstoting van de Leopard tanks ook het nut van het TACTIS 
project verdwenen, terwijl hier t/m 2012 € 84,1 miljoen in is geïnvesteerd? 
Is dit waar en wordt voorzien dat dit project (deels) wordt terugverdiend 
door verkoop of anderszins? Zo nee, waarom blijven de werkzaamheden 
en betalingen tot en met 2012 doorgaan? 

182 
Voor welke soort speciale operaties zullen de nieuwe Chinooks geschikt 
zijn, welke we momenteel nog niet kunnen uitvoeren met de huidige 
helikoptervloot? Is het niet wijs om, gezien de bestaande «capability gap», 
dit gat te vullen met meer «normale» helikopters in plaats van slechts 
enkele «speciale» helikopters? 

183 
Aangegeven wordt dat het F-16 mode 5 IFF-systeem is vertraagd. Is het 
mogelijk dat dit systeem pas operationeel wordt wanneer de vervanger 
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van de F-16 al ingefaseerd wordt in de krijgsmacht, en de F-16 dus 
uitgefaseerd wordt? Waarom wordt dit project dan alsnog uitgevoerd? 

184 
Welke investeringen zijn geraamd voor het project Vervanging F-16 en 
waar staan die op de begroting? 

185 
Welke kosten vallen onder de post «overige exploitatie» en waardoor 
dalen de uitgaven aan deze post? 

186 
Kunt u uiteenzetten wat de opbrengsten van de verkoop van het eerste 
testtoestel zijn wanneer rekening wordt gehouden met een prijsstijging 
van tien tot vijftien procent? 

187 
Kunt u voor de volgende projecten, «Cobat ID», «Nieuwe generatie 
identificatiesystemen», «vernieuwing Titaan», «Vervanging grondter-
minals MILSATCOM», «Vervanging licht indirect vurend systeem» en 
«verwerving HV-brillen» uit de tabel «Projecten in planning defensie-
breed» aangeven wat de gevolgen van de vertraging zijn en welke extra 
kosten met deze vertraging gemoeid zijn? 

188 
Bent u bekend met Amerikaanse onbemande vliegtuigen die getroffen zijn 
door een computervirus? Hoe heeft dit kunnen gebeuren? Is het waar dat 
het computervirus alle handelingen van de bestuurders van de drones 
vastlegt? Welke invloed hebben deze problemen op toekomstige plannen? 
Is er een risico-inventarisatie gemaakt? Welke waarborgen zijn er? 

189 
Door de grote reducties in de materieelbestanden moet er veel overtollig 
materieel worden afgevoerd. Wordt voor het verkoopgereed maken van 
het af te stoten materieel het bedrijfsleven maximaal ingezet? 

190 
In 2011 is er contact geweest met mogelijke kopers. Met welke landen is 
contact geweest? Is er een marktanalyse geweest? Wat was daarvan de 
uitkomst? Hoe zijn ramingen voor het afstoten van overtollig materiaal 
gemaakt? Welke kosten zijn verbonden aan het gereed maken van 
overtollig defensiematerieel voor de verkoop? Kunt u een overzicht geven 
van materieel dat overtollig is verklaard en daarbij de kosten voor zowel 
opslag, beheer, onderhoud en gereedmaken voor verkoop? Worden die 
kosten meegerekend in de prijs? Kunt u een overzicht geven van het 
overtollig verklaarde materieel en wat de waarde van het materieel op dit 
moment is? 

191 
Hebben zich al potentiële kopers gemeld voor de projecten in afstoting 
naar aanleiding van de beleidsbrief, zoals de Mijnenbestrijdingsvaar-
tuigen, de Leopard 2A6 Gevechtstanks, de Pantserhouwitsers, de F-16 
vliegtuigen, de Cougars en Lynxs en de DC-10? Zo ja, welke landen en wat 
is de voortgang van het afstotingsproces? 

192 
Hoort de Lynx helikopter op het strand bij Sirte (Libië) ook in het aantal 
van de 20 af te stoten Lynx helikopters? 
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193 
Hoeveel medewerkers (burgerpersoneel, militair personeel, externe 
inhuur) heeft het CDC op 1 oktober 2011? Hoeveel medewerkers (burger-
personeel, militair personeel, externe inhuur) heeft het CDC in 2012, 2013, 
2014, 2015, 2016? 

194 
Op welke manier kan de doeltreffendheid en de doelmatigheid van de 
dienstverlening van het CDC gemeten worden, waar u verantwoordelijk 
voor bent? 

195 
Kunt u uitgebreid uiteenzetten waaruit de post «overige exploitatie» van 
bijna € 156 miljoen bestaat? 

196 
De post «investeringen informatievoorziening» stijgt van € 70 miljoen in 
2012 naar ruim € 91 miljoen in 2014. Kunt u de stijging in deze post 
toelichten? Heeft de stijging van deze post te maken met investeringen die 
oorspronkelijk gepland waren voor project SPEER, maar die vanaf 2014 
ten koste van de reguliere begroting vallen? 

197 
Waarom dalen de uitgaven aan «Investeringen infrastructuur» tussen 2013 
(193 384 000) en 2014 (136 209 000) voor het CDC sterk? Welke investe-
ringen worden uitgesteld of zullen niet meer worden gedaan? 

198 
Waarom wordt er in 2011 137 459 000 euro uitgegeven aan de post 
«Exploitatie informatievoorziening» en van 2012 t/m 2016 niets? 

199 
Waardoor wordt de stijging in uitgaven voor Staf CDC tussen 2010 
(53 070 000) en 2011 (175 145 000) veroorzaakt? 

200 
Waardoor wordt de sterke stijging in totale ontvangsten tussen 2010 
(68 915 000) en 2011 (164 535 000) veroorzaakt? 

201 
Waardoor wordt de daling in uitgaven voor Staf CDC tussen 2011 
(175 145 000) en 2012 (20 858 000) veroorzaakt? 

202 
Vanaf 2012 gaat er jaarlijkse bijna € 1 miljard naar de begroting van het 
CDC, terwijl alle andere defensieonderdelen en de OPCO’s ook al een 
groot deel ondersteuning in hun budget hebben. Hoe kan het zijn dat u 
spreekt over de verbetering van de teeth-to-tail ratio, terwijl er zo’n nadruk 
wordt gelegd op ondersteunende diensten? Wat is de toegevoegde 
waarde van het CDC in vergelijking met hun budget? 

203 
Waarom overweegt u wel het sourcen van helikopteronderhoud (direct 
van invloed op de operaties), maar niet diensten die vrijelijk verkrijgbaar 
zijn buiten Defensie en nu worden geleverd door het CDC? Is de grootte 
van de Nederlandse krijgsmacht nu nog wel dermate dat er schaal-
voordeel is wanneer Defensie dergelijke diensten zelf verzorgt? 
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204 
Waar wordt precies op bezuinigd ten aanzien van de Divisie Personeel en 
Gezondheid? 

205 
Hoe komt het dat de Dienstgoed Vastgoed en Beveiliging als enige divisie 
van het CDC in 2013 stijgt in haar totale uitgaven? 

206 
Waarom wordt voor de prestatie-indicatoren voor de Divisie Informatie-
voorziening een norm van 80% gehanteerd? Welke tekortkomingen 
worden ingecalculeerd? 

207 
Wordt er bezuinigd op de Nederlandse Defensie Academie? Zo ja, waar 
wordt op bezuinigd? Zo nee, waarom niet? 

208 
Waarom is er bij het Hoger Onderhoud in Woensdrecht geen rekening 
gehouden met doorlopen van een integraal vergunningstraject? Welke 
extra kosten heeft dit tot gevolg gehad? 

209 
Welk bedrag verwacht u te besparen met de reductie van het energiever-
bruik bij Defensie voor de jaren 2012, 2013, 2014 en 2015? 

210 
In hoeverre heeft de sluiting van een groot aantal kazernes in Den Haag 
financiële gevolgen voor het project Plein/Kalvermarkt-complex? Zijn er 
extra uitgaven te verwachten? Of heeft het Plein/Kalvermarkt-complex 
voldoende ruimte om de sluiting van deze kazernes op te vangen? Zo ja, is 
het Plein/Kalvermarkt-complex dan te groot ingeschat en wellicht te duur? 

211 
Kunt u nader toelichten wat de (financiële) gevolgen zijn van uitstel van 
het project District Landelijke en Buitenlandse Eenheden CKmar (DLBE) tot 
2015? 

212 
Hoeveel medewerkers kent het project SPEER per 1 oktober 2011 
onderverdeeld naar burgerpersoneel, militair en externe inhuur? En 
hoeveel medewerkers zijn dit voor de jaren 2012, 2013, 2014 en 2015? 

213 
Wat zijn de verwachtingen van het nieuwe systeem @ MIGO-BORAS dat 
per 1 januari 2012 in gebruik wordt genomen? 

214 
Is het waar dat het Amerikaanse ministerie van Defensie het gebruik van 
open source software aanmoedigt? Deelt u de mening dat om effectief 
gestelde doelen te behalen, het ministerie van Defensie zijn software 
sneller dan ooit moet ontwikkelen en updaten, om nieuwe dreigingen 
voor te zijn en om te beantwoorden aan de steeds veranderende eisen? 
Welke voordelen kan open source software hierin bieden? 

215 
Kunt u, zonder inhoudelijk in te gaan op de kosten, verklaren waarom de 
geheime uitgaven in 2012 worden verdubbeld? 
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216 
Wat valt er onder de post «Nader te verdelen» in de tabel «Nominaal en 
onvoorzien»? 

217 
Waardoor wordt de sterke stijging veroorzaakt in de jaren 2011 (66 072 
000), 2012 (175 292 000), 2013 (302 468 000), en 2014 (547 142 000) op de 
post «Uitgaven en Verplichtingen» in de tabel «Nominaal en onvoorzien»? 
Waarom dalen de uitgaven en verplichtingen tussen 2015 (524 735 000) en 
2016 (358 433 000)? 

218 
Heeft de enorme (structurele) stijging van de geheime uitgaven enkel te 
maken met het versterken van de digitale weerbaarheid van Defensie? 

219 
Waar wordt precies op bezuinigd bij de daling van uitgaven aan weten-
schappelijk onderzoek tussen 2011 (81 099 000) en 2012 (63 995 000)? Wat 
zijn de gevolgen van deze bezuinigingen? 

220 
Waardoor wordt de grote stijging in milieu-uitgaven in 2012 (5 481 00), 
2013 (7 043 000) en 2014 (8 526 000) veroorzaakt? 

221 
Kunt u toelichten waarom er niet voor is gekozen om de uitgaven voor 
pensioenen en uitkeringen, de wachtgelden en inactiviteitwedden, de SBK 
gelden en de ziektekostenvoorziening op artikel 90 algemeen te plaatsen, 
zoals in de vorige begroting? Is naar uw mening op deze wijze een 
vergelijking mogelijk met de andere departementen ten aanzien van de 
uitgaven van het centraal apparaat? 

222 
Wat is de verklaring voor de piek in uitgaven in 2011 (32 099 000, 2010: 20 
663 000 en 2012: 21 996 000) op het gebied van Contractonderzoek 
technologieontwikkeling? 

223 
Kunnen de bilaterale en multilaterale activiteiten van Defensie met een 
focus op Afrika niet beter worden gefinancierd door de begroting van 
Buitenlandse Zaken/OS? 

224 
Welke posten zijn er vanuit welke artikelen naar artikel 91 verplaatst? 

225 
Wat is het voordeel van het beleidsartikel 91 en welke kosten zijn er 
verbonden aan de instelling van dit artikel? 

226 
Waarom is er niet eerder voor gekozen om een beleidsartikel Centraal 
apparaat toe te voegen aan de defensiebegroting? 

227 
Wat zijn de gevolgen van de grote daling in personeelsuitgaven bij de 
MIVD tussen 2012 (142 654 000) en 2013 (124 213 000)? Welke taken 
worden afgestoten en wat zijn hier de gevolgen van? 
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228 
Kunnen de taakstellingen op het gebied van personeel en materieel in het 
centraal apparaat wél individueel geïdentificeerd worden? Zo nee, 
waarom niet? 

229 
Wat betekenen de structurele stijgingen in pensioenen en uitkeringen voor 
de uitgaven van Defensie in zijn algemeen? 

230 
Zijn de streefcijfers voor de Bestuursstaf al bekend naar aanleiding van de 
numerus fixus? Zo ja, kunnen deze naar de Kamer worden gestuurd? 

231 
Kunt u toelichten waarom er voor is gekozen om naast personele en 
materiële uitgaven ook posten, zoals pensioen en SBK-gelden, op artikel 
91 op te nemen welke samenhangen met de verschillende defensieonder-
delen? 

232 
Waardoor wordt de enorme stijging in apparaatuitgaven voor de 
niet-beleidsartikelen tussen 2011 (128 653 000) en 2012 (1 475 982 000) 
veroorzaakt? 

233 
Is het huidige besturingsmodel met zoveel lagen (bestuursstaf, OPCO staf, 
onderdeelsstaf) nog wel toegesneden op de nieuwe flexibele krijgsmacht 
of is het slechts een «rubberen» tussenlaag uit oude tijden die de 
bedrijfsvoering slechts nodeloos vertraagt en dient deze laag te 
verdwijnen? Overweegt u de krijgsmacht in te richten naar effecten, gelijk 
zoals dit gebeurt tijdens de inzet van de krijgsmacht in crisisbeheersings-
operaties? 

234 
Waarom zijn er geen «rentebaten» en «vrijval voorzieningen» voor de 
jaren 2011–2016 bij de Defensie Telematica Organisatie (DTO)? 

235 
Waarom zijn er geen «dotaties voorzieningen» en «buitengewone lasten» 
voor de jaren 2011–2016 bij de Defensie Telematica Organisatie (DTO)? 

236 
Waardoor is het saldo baten-lasten van de Defensie Telematica Organi-
satie (DTO) in 2010 positief uitgevallen? 

237 
Op welke manier moet «Vte’n totaal» van de doelmatigheidsindicatoren 
van de Defensie Telematica Organisatie (DTO) en de hierna volgende 
cijfers worden geïnterpreteerd? 

238 
Kunt u toelichten welke kosten worden gerekend onder de post «kosten 
per werkplek»? 

239 
Waarom zijn de posten «opbrengst overige departementen», «opbrengst 
derden», «mutatie onderhandelen werk», «vrijval voorzieningen» en 
«bijzondere baten» bij de Dienst Vastgoed Defensie (DVD) leeg vanaf 
2012? 
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240 
Hoe is het percentage van het «saldo van baten en lasten» in de doelma-
tigheidsparagraaf Dienst Vastgoed Defensie tot stand gekomen? 

241 
Waarom zijn er geen «kostprijzen per product Dienst Vastgoed Defensie» 
weergegeven voor de jaren 2012–2016? 

242 
Waardoor daalt de projecttevredenheid bij de Dienst Vastgoed Defensie en 
wat wordt er aan gedaan om deze daling te stoppen en te zorgen voor een 
toename van de projecttevredenheid? 

243 
Kunt u voor de jaren 2011–2016 inzichtelijk maken welke overige 
opbrengsten er zijn voor de post Defensie Vastgoed Organisatie? 

244 
Waarom staan er vanaf 2012 geen rentelasten begroot voor Paresto? 

245 
Waar in artikel 91 zijn de kosten voor de Stichting Ziektekostenverzekering 
Krijgsmacht (SZVK) terug te vinden? 

246 
Waar in artikel 90 zijn de kosten en opbrengsten voor «zorg en nazorg» 
voor veteranen terug te vinden? 

247 
Waar in beleidsartikel 26 zijn de kosten voor «zorg en nazorg» voor 
veteranen terug te vinden? 

248 
Waarom is de schadeloosstelling voor de zogenaamde groep «oude 
veteranen», naar aanleiding van de brief van de Nationale Ombudsman 
van juni 2010, nog steeds niet uitbetaald? Kunt u aangeven wanneer dit 
gaat gebeuren? Zo nee, waarom niet? 

249 
Waarom is er voor gekozen in de begroting 2012 geen bijlage «overzichts-
constructie van de uitgaven voor de derde hoofdtaak van Defensie binnen 
de defensiebegroting» op te nemen, zoals wel het geval was in 2011? 

250 
Kan een overzicht worden gegeven van DIS technologiegebieden bij DMP 
projecten die in 2012 aan de orde komen? 

251 
Welke contracten zijn al gesloten in het kader van het uitbesteden van 
onderhoud aan de CV-90 en de Viking? Welke zijn in voorbereiding? 

252 
Waarom zijn de uitgaven die in de bijlage Defensie Industrie Strategie 
(DIS) staan vermeld niet opgenomen in een (meerjaren) overzicht? Kan dit 
alsnog worden gedaan? Zo nee, waarom niet? 

253 
Kunt u een overzicht geven van de uitgaven die zijn gedaan ter bevor-
dering van de mogelijkheden van de Defensie Gerelateerde Industrie (DGI) 
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en het versterken van de DGI op kansrijke gebieden voor de jaren 2008, 
2009, 2010, 2011, 2012, 2013, 2014, 2015, 2016? Zo nee, waarom niet? 

254 
Hebben de initiatieven die in 2011 moesten bijdragen tot de internationale 
positionering van de DGI de gewenste effecten gehad? Zo ja, kunt u hier 
een overzicht van geven? Zo nee, waarom niet? 

255 
Op welke wijze is de DIS verankerd in het verwervingsproces? 

256 
Wordt bij de prioritaire technologiegebieden van de DIS de aanbeste-
dingsregels van art 346 toegepast? Zo nee, waarom wordt een andere lijn 
gevolgd dan het Verenigd Koninkrijk? 

257 
Hoe wordt de positie van de Nederlandse industrie gewaarborgd binnen 
het JSF-project nu de oorspronkelijke planning niet wordt nagestreefd? 
Heeft dit gevolgen voor de verwachte orders voor productie en komt 
daarmee de business case in gevaar? 

258 
Is het niet naleven van de oorspronkelijke planning in het JSF-project een 
bedreiging voor de positie van Nederland in de instandhoudingsfase? In 
hoeverre kan bij een kleine vertraging decennia aan werk en inkomsten 
voor Nederland in gevaar komen, zowel bij de productie als bij de 
instandhouding? 

259 
Waar zijn de uitgaven begroot voor het FES-project STARS? 

260 
Waar zijn de uitgaven begroot die worden gedaan in het kader van het 
«Joint Investment Program» (JIP) van het Europese Defensie Agentschap 
(EDA)? 

261 
Kan al voor de evaluatie van de DIS worden geconcludeerd dat deze is 
uitgevoerd of ligt het voor de hand eerst de resultaten van de evaluatie af 
te wachten? 

262 
Hoe is het negatieve verschil te verklaren tussen het «totaaloverzicht van 
uitgaven voor veteranen erkenning en waardering», respectievelijk het 
«totaaloverzicht van uitgaven voor zorg en nazorg van veteranen», in de 
begrotingen van 2011 en 2012? Wordt er bezuinigd op veteranenbeleid- en 
zorg?
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